
Zápisnica  č. 5 
zo zasadnutia finančnej komisie pri MsZ v Michalovciach zo dňa 21.08.2019 

 
 
konané: v zasadačke MsR na MsÚ v Michalovciach o 13.30 hod. 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Program rokovania komisie: 
 

1. Otvorenie 
2. Monitorovacia správa k rozpočtu mesta Michalovce za I. polrok 2019 
3. RO č. 5 
4. Vyhodnotenie rozpočtu a podnikateľskej činnosti TaZS mesta Michalovce za I. polrok 

2019 
5. Návrh na 2. zmenu rozpočtu TaZS mesta Michalovce na rok 2019 
6. Vyhodnotenie rozpočtu MsKS za I. polrok 2019 
7. Návrh na 2. zmenu rozpočtu MsKS Michalovce na rok 2019 
8. Rôzne aktuálne záležitosti 

 
 
K bodu 1: 
 
Rokovanie otvoril a viedol Ing. Jozef Sokologorský, predseda FK. 
 
 
K bodu 2: 
    
      Monitorovaciu správu k rozpočtu mesta Michalovce za I. polrok 2019  predniesla Ing. 
Oľga Bereznaninová, vedúca FO.  
      Monitorovacia správa k rozpočtu za I. polrok 2019 je spracovaná v súlade s metodickým 
pokynom Ministerstva financií SR č. 5238/2004-42 a jeho dodatkov. Monitorovanie rozpočtu 
slúži na sledovanie vecného a finančného plnenia programovej štruktúry, cieľov 
a merateľných ukazovateľov. 
     Rozpočet Mesta na rok 2019 bol schválený MsZ dňa 02.10.2018. V I. polroku došlo k trom 
zmenám rozpočtu a to úpravou  MsZ dňa 26.2.2019, 14.5.2019 a 1.3.2019 úpravou 
primátorom, keď došlo k presunu položiek vo výdavkovej časti rozpočtu. 
     Plnenie príjmov a čerpanie výdavkov je spracované v tabuľkovej forme, zároveň je 
spracované aj priebežné hodnotenie programového rozpočtu. V I. polroku 2019 boli bežné 
príjmy naplnené na 53,44 %, bežné výdavky boli čerpané na 43,55 %. Kapitálové príjmy boli 
splnené na 9,7 %, kapitálové výdavky boli čerpané na 17,43 %. Príjmové finančné operácie 
boli plnené na 38,82 % a výdavkové operácie boli čerpané na 45,29%. 

 
Radovan Geci, člen FK: Prečo nie sú sankcie v daňovom konaní evidované samostatne? 
Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca odboru finančného: Sankcie v daňovom konaní sú 
zahrnuté v príjmoch na daňovej rozpočtovej položke a v účtovníctve je to analytický 
rozčlenené, napriek tomu, že to zo zákona nevyplýva.    
 
 
Členovia FK berú uvedenú Monitorovaciu správu k rozpočtu mesta Michalovce za I. polrok 
2019  na vedomie.  



 
 
 
Za: 5 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
   
 
K bodu 3:  
 
     Materiál k bodu 3 – Rozpočtové opatrenie č. 5 predniesla Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca 
FO. V predloženej zmene dochádza k úprave príjmov a výdavkov, pričom navrhovaným 
rozpočtovým opatrením je celkový rozpočet Mesta, vrátane finančných operácií vyrovnaný. 
Rozdiel medzi príjmami a výdavkami bežného a kapitálového rozpočtu po úpravách 
predstavuje prebytok vo výške 1 801 875 €. Príjmové finančné operácie za zvyšujú o 352 914 
€  a výdavkové finančné operácie sa nemenia, ich výška je 3 718 595 €. 
 
Radovan Geci, člen FK: Výška doplatku 147 tis. pre MHD je extrémne vysoká, existuje 
hranica, kedy môžeme zrušiť služby od dodávateľa?  Na položke 1.1.1.súdne poplatky ide 
o navýšenie právnych služieb?  Nie je možné nahradiť nákup elektronickej sirény iným 
technickým systémom oznamovania? 
Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca odboru finančného: Mesto je povinné uhradiť 
dodávateľovi MHD stratu vo verejnom záujme. Predbežná výška úhrady je dohodnutá 
zmluvne. Navýšenie položky 1.1.1 súvisí so súdnymi poplatkami.  
Ing. Jozef Doležal, vedúci odboru hospodárenia s majetkom: Pôvodná elektronická siréna 
nespĺňa parametre. Oznamovanie sirénami vyplýva zo zákona, je to záležitosť odboru 
krízového riadenia, mesto je len súčinné.  
 
Členovia FK berú uvedené rozpočtové opatrenie č. 5  na vedomie a prijali stanovisko, ktorým 
odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť RO č. 5. 
 
Za: 3 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 
 
 
 
K bodu 4:  
 
     Materiál vyhodnotenia rozpočtu a podnikateľskej činnosti TaZS mesta Michalovce za I. 
polrok 2019 predniesol Ing. Miroslav Prada,  námestník TaZS.  
     Činnosť príspevkovej organizácie TaZS mesta Michalovce v 1. polroku 2019 je v súlade so 
schváleným rozpočtom na rok 2019, ktorý bol schválený MsZ Michalovce dňa 02.10.2018 
uznesením č. 437. 
     Na zabezpečenie vyrovnanosti rozpočtu bol schválený transfer (príspevok) na bežné 
výdavky vo výške 3 411 203,- €. V 1. polroku 2019 bola schválená zmena rozpočtu dňa 
14.5.2019, uznesením MsZ č. 36. 
      V rámci rozpočtu TaZS mesta Michalovce zabezpečujú služby, ktoré sú v plnom rozsahu 
prepojené na úlohy a potreby mesta. Z uvedeného vyplýva, že strednodobý výhľad a rozsah 
činnosti organizácie sa odvíja v prvom rade od potrieb mesta. Okrem zabezpečenia potrieb 



mesta, ktoré boli a ostanú prioritné, organizácia využíva priestorové, technické a personálne 
kapacity na poskytovanie odplatných služieb iným organizáciám a občanom mesta. 
      
Radovan Geci, člen FK: Prečo je na zimnú údržbu menší rozpočet ako na letnú? Nie je málo 
finančných prostriedkov na dopravné značenie? Mesto by malo používať namiesto 
acetónového náteru termo plasty. Rozpočet na svetelnú signalizáciu vo výške 25 tis. je malý.  
Načo sa používa 28 700 € – verejné toalety, koľko je evidovaných zamestancov. Na opravy 
ciest je v rozpočte málo finančných prostriedkov. Separujeme zmesový odpad? Je potrebné 
vyvinúť nejakú iniciatívu na zaobstaranie dotrieďovačky komunálneho opadu? Kde skončí 
výrub stromov? 
Ing. Miroslav Prada, námestník TaZS: Na zimnú údržbu nám ostala zásoba soli. Značenia 
robíme dodávateľským spôsobom od VUC Košice aj vo vlastnej réžii . Mesto má nielen 
acetónový náter, ale aj  značenie prechod pre chodcov pri ZUŠ metódou termo plastu, táto 
metóda sa neosvedčila ako trvácnejšia. Rozpočet na svetelnú signalizáciu pokrýva údržbu 
a dod. energie. 
Z rozpočtu verejných toaliet sa najviac čerpá na úhradu miezd 4 zamestnancov. Opravy ciest 
robí mesto aj dodávateľským spôsobom. Zmesový komunálny odpad nie je separovaný, ide na 
skládku. Je problém s výkupom vyseparovaného odpadu (ENVIPAK). Pri úprave stromov, 
odpad sa drtí a je súčasťou kompostu. 
 
 
Členovia FK berú uvedené Vyhodnotenie rozpočtu TaZS mesta Michalovce za I. polrok 2019  
na vedomie.  
 
 
Za: 5 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu 5:  
 
     Materiál k návrhu na 2.zmenu rozpočtu TaZS mesta Michalovce na rok 2019 predniesol 
Ing. Miroslav Prada, námestník TaZS.  
     V tejto zmene dochádza k úpravám bežnom rozpočte na strane príjmov a výdavkov tak, 
aby bol rozpočet v hlavnej činnosti vyrovnaný. 
 
Radovan Geci, člen FK: Ako bude financovaná oprava zástavky pri GPH.  
Ing. Miroslav Prada, námestník TaZS: Úhradou cez poisťovňu. 
 
    
Členovia FK berú uvedený návrh na 2. zmenu rozpočtu TaZS mesta Michalovce na rok 2019 
na vedomie a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť návrh 
na 2. zmenu rozpočtu TaZS mesta Michalovce na rok 2019.  
 
 
Za: 5 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
 



 
K bodu 6 : 
 
      Materiál k bodu 6 – vyhodnotenie rozpočtu  MsKS za I. polrok 2019  predniesla Bc. Mária 
Harvilčáková, ekonómka MsKS.  
     Mestské kultúrne stredisko v Michalovciach je kultúrno-spoločenským zariadením Mesta 
Michalovce. Je príspevkovou organizáciou, ktorej zriaďovateľom je Mesto Michalovce. 
      Svoju činnosť MsKS zabezpečovalo podľa schváleného plánu a rozpočtu na rok 2019. 
Rozpočet na rok 2019 bol schválený MsZ dňa 02.10.2018 a uzn. MsZ č. 436, ako vyrovnaný 
rozpočet.  
     V 1. polroku 2019 bola schválená zmena rozpočtu dňa 14.5.2019, uznesením MsZ č. 37.  
      Celkové príjmy k 30.6.2019 boli dosiahnuté vo výške 536 867,27 €, čo predstavuje 
55,44%. Bežné výdavky boli čerpané vo výške 511 629,97 €, čo predstavuje 52,83 %.  
  
Radovan Geci, člen FK: Čo predstavuje zvýšenie výdavkov na propagáciu vo výške 
56 658,27 €. 
Bc. Mária Harvilčáková, ekonómka MsKS: Ide o položku 632 služby. Na tejto položke 
evidujeme výdavky za služby na realizáciu kultúrnych podujatí, honoráre za vystúpenia, 
autorské odmeny, technické zabezpečenie, ubytovanie účinkujúcich, tlač plagátov pre kino. 
Ďalej sú tu zahrnuté výdavky na revízie komínov, kotolní, výťahov, upratovanie priestorov 
ZB a ďalšie. 
 
 
Členovia FK berú uvedené Vyhodnotenie rozpočtu MsKS za I. polrok 2019 na vedomie.  
 
Za: 5 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
 
K bodu 7:  
 
      Materiál k bodu 7 – návrh na 2. zmenu rozpočtu MsKS Michalovce na rok 2019 predniesla 
Bc. Mária Harvilčáková, ekonómka MsKS. Touto zmenou dochádza k navýšeniu rozpočtu 
bežných príjmov a výdavkov vo výške 18 000,- €.   
 
Radovan Geci, člen FK: Zvýšenie rozpočtu na energie o 18 600 € a na materiál o 15 000 je 
veľa. 
Bc. Mária Harvilčáková, ekonómka MsKS: Na položke 632 energie evidujeme výdavky na 
energie, internet a telefónne služby vyplývajúce z vyúčtovania r. 2018 a predpokladaného 
čerpania do konca r. 2019. Na položke 633 materiál evidujeme výdavky na materiál potrebný 
na zabezpečenie kultúrnych podujatí, napr. zakúpenie novej podlahy (baletizol) na úpravu 
pódia na tribúnu).   
 
 
 
Členovia FK berú uvedený návrh na 2. zmenu rozpočtu MsKS Michalovce na rok 2019 na 
vedomie a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť návrh na 
2. zmenu rozpočtu MsKS Michalovce na rok 2019. 
  



Za: 3 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 
 
 
     Členovia FK si dohodli termín zasadnutia FK v mesiaci november na 20.11.2019 ( streda  ﴿ 
o 13,30 hod.  
Program zasadnutia FK bol vyčerpaný, predseda komisie poďakoval prítomným a prizvaným 
za účasť a zasadnutie ukončil. 
 
V Michalovciach, 21.08.2019 
 
Zapísala : Ing. Dana Janošová 
 
 
          Ing. Jozef Sokologorský 
        predseda finančnej komisie 


